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II-2/330-5/2012. ikt. sz. 
JEGYZİKÖNYV 

 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában Dévaványa Város 
Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és Egészségügyi Bizottsága 2012. május 22.-
én megtartott nyílt ülésén.  
 
Jelen vannak: 
 Kiss Károly bizottság elnöke 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Séllei Zsigmond bizottság tagja 
 Kanó József bizottság tagja 
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság kültagja 
 Takácsné Papp Éva bizottság kültagja 
Távol maradt: 
 Dékány József bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Balogh Csilla jegyzı 
 Gyányi Irén szociális ügyintézı 
Meghívottak: 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezetı 
  Tóth Julianna Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és  
  Gyermekjóléti Intézmény igazgatója 
 Szalai Ildikó védını 
 Boda Ferencné iskolavédını 
 Valánszki Róbert gyámhivatal vezetı 
 Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 
 Szarka István Nagycsaládosok Dévaványai  
  Egyesületének elnöke 

Jegyzıkönyvvezetı: Hermeczi Erika ügykezelı 
 
Kiss Károly –  Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Köszönti a bizottság ülésén 
Balogh Csilla jegyzınıt, Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt, Gyányi Irén szociális 
ügyintézıt, Tóth Juliannát a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény igazgatóját, Szalai Ildikó védınıt, Boda Ferencné iskolavédınıt, Valánszki Róbert 
gyámhivatal vezetıt, Czudor Márta gyámügyi ügyintézıt, Szarka Istvánt a Nagycsaládosok 
Dévaványai Egyesületének elnökét, köszönti továbbá a bizottság jelenlévı tagjait. 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévı tagjainak száma 6 fı. Távol maradt Dékány József 
bizottsági tag. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait: 

1. Beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a védınıi feladatellátásról. A 
társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl, az 1997. 
évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján.  
Elıadók: Takácsné Papp Éva telephely-vezetı 

Szalai Ildikó védını  
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Boda Ferencné iskolavédını 
Valánszki Róbert gyámhivatal vezetı 
Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 

 
2. Beszámoló a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 

intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi feltételeirıl. A társulásban 
végzett feladatok értékelése. A szakmai munka eredményességének értékelése az 
1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bek. d.) pontja alapján. 
Elıadó: Tóth Julianna intézményvezetı 

 
3. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása.  

Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

4. Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 
Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

 
5. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 

 Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy egyéb önálló napirendi pont megtárgyalására van-e javaslat?  
Megállapítja, hogy egyéb önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki az ülés napirendjét elfogadja, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
1248/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága a 2012. május 22.-én tartandó ülésének napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

1. Beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a védınıi feladatellátásról. 
A társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a gyermekjóléti 
és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka 
eredményességérıl, az 1997. évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján.  
Elıadók: Takácsné Papp Éva telephely-vezetı 
 Szalai Ildikó védını  
 Boda Ferencné iskolavédını 
 Valánszki Róbert gyámhivatal vezetı 
 Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 

 
2. Beszámoló a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti 

Intézmény intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi 
feltételeirıl. A társulásban végzett feladatok értékelése. A szakmai munka 
eredményességének értékelése az 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bek. d.) 
pontja alapján. 
Elıadó: Tóth Julianna intézményvezetı 
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3. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása.  
Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

4. Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 
Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

 
5. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 

 Elıadó: Gyányi Irén szociális ügyintézı 

 
1. napirend: Beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a védınıi 
feladatellátásról. A társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka 
eredményességérıl, az 1997. évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján. 
 
Kiss Károly –  Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér az ülés elsı napirendi 
pontjának megtárgyalására, amely beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a 
védınıi feladatellátásról. A társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl, 
az 1997. évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján.  
Elmondja, hogy az írásban elkészült beszámolók megküldésre kerültek a bizottság tagjai 
részére. Javasolja, hogy elsıként a Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat feladatellátásáról, 
a társulásban végzett feladatok értékelésérıl, a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 
ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl készült beszámolót tárgyalják meg. 
Elmondja a bizottság elnöke, hogy a Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat részletes 
beszámolót készített, a táblázatok bemutatják az adatokat. Kiemeli a beszámolóból, hogy a 
magatartászavar, teljesítményzavar probléma tekintetében a kezelt problémák száma 29, 
ellátott gyermekek száma 15. Kérdése a bizottság elnökének, hogy nem fogadta el minden 
gyermek a szolgáltató tevékenységet? 
 

Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, a Szeghalom 
Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény telephely-vezetıje: Elmondja, 
hogy vannak olyan gyermekek, akiknél több probléma jelentkezett. 15 gyermeknél 29 esetben 
fordult elı probléma. A diagramot megnézve látható, hogy a felmerülı problémák száma 
emelkedı tendenciát mutat. A beszámolóban is írta, hogy sok esetben a gyermekeknél 
jelentkezı probléma többnyire a család problémájából adódik. A családban elıforduló 
problémák, illetve a gyermekeknél a neveltetés során elıforduló probléma lecsapódik a 
viselkedésben, a társaikhoz való viszonyulásban a gyermekeknél, mely elsısorban az 
iskolában jelentkezik. Így kerülnek kapcsolatba a problémás gyermekekkel és kezdik el az 
együttmőködést. Fontosnak tartja elmondani, hogy a családdal való együttmőködés egyre 
nehezebb, berögzült állapotban vannak, és amikor próbálnak tanácsokat adni, vagy olyan 
életvezetésre próbálják rábírni, ami változtatást jelent, az nehezen megy.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Hozzáteszi, hogy sajnos a szülık 
sem partnerek a problémák megoldásában. 
 
Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja: Szól arról, hogy a 
problémák is egyre növekednek, fıleg a gyerekeknél. A születések száma csökken, de a 
problémák száma mégis növekedik, és még jobban halmozódik a probléma. Mint 
gyermekorvos is észrevette, valamint a védınık is jelezték milyen problémák vannak, 
kiemeli, hogy nagyon sok a válások száma, egyre több a nem családban nevelkedı gyermek.  
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy jól mőködik a 
gyermekvédelmi jelzırendszer szolgálat. 2011. évben az egészségügyi szolgáltató által 25 
esetben történt jelzés, ebbıl 22 esetben a védınık jelzése alapján indult az ügy. A közoktatási 
intézmény 19 esetben jelzett problémát, a rendırség 4 esetben jelzett problémát, egyéb 
szociális szolgálat 9 esetben jelzett, az önkormányzat (jegyzı) 22 esetben, és állampolgári 
bejelentés 8 esetben történt. Összesen 87 esetben történt jelzés. A 2010. év adataihoz képest 
emelkedı tendenciát mutat.  
 
Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, a Szeghalom 
Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény telephely-vezetıje: Elmondja, 
hogy az önkormányzati gyámügyi jelzések számottevıen az iskolai hiányzások számát jelenti.  
 
Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja: A gyermekvédelmi 
jelzırendszer mőködését jónak tartja.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A prevenciós szolgáltatások 
közül a korrepetálás, délutáni tanulás segítése kiemelkedik.  
 
Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, a Szeghalom 
Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény telephely-vezetıje: A 
korrepetálást nagyon jónak tartja, nyugdíjas pedagógus hetente 2-3 délután bejár a 
családsegítı telephelyre és segíti a tanulókat a bukástól megmenteni. Többnyire olyan 
gyermekek járnak hozzá korrepetálásra, akik a családsegítésben és gondozásban is részt 
vesznek. A „Nyári Tanoda” program a pótvizsgára való felkészülést segítené, augusztus 
elején két hetes felkészülést szeretnének tartani a pótvizsgázó gyermekek részére. Pályázatot 
nyújtottak be a programra, bízik abban, hogy sikeres lesz. Bevonnának több önkéntes 
pedagógust is a programba és segítenék a tanulókat a felkészülésben, mert sok esetben a 
szülık nem foglalkoznak a gyermek tanulmányával, illetve amelyik szülı foglalkozna a 
gyermekkel, sokszor nem tud segíteni. Ezzel a programmal is tudnának segíteni a 
gyermekeknek.  
 
Szalai Ildikó – védını: A pótvizsgára történı felkészüléssel kapcsolatban elmondja, hogy a 
pedagógus személye miatt is mennek a gyermekek a felkészülésre.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A Szociális és Egészségügyi 
Bizottság ülésen már elhangzott javaslatként, hogy sok lakos kártyás feltöltı, elırefizetıs 
közüzemi mérıórával rendelkezik, jó volna ha Dévaványán is fel lehetne tölteni ezeket a 
kártyákat. Javasolja, hogy keressenek meg üzletet, mert jó volna, ha a lakosok Dévaványán is 
feltölthetnék a feltöltı kártyákat, ne kelljen átjárni más településre. Felmerült a bizottsági 
ülésen a benzinkút és a 100-as üzlet (BEST üzletlánc). 
 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Elmondja, hogy azon feltöltı 
készülékre lehetne a programot feltelepíteni, ahol már kártyás telefon feltöltés van, a kártyák 
feltöltése érdekében annak a programját lehet frissíteni és szerzıdést kötni a szolgáltatóval.  
Elmondja a bizottsági tag, hogy az önkormányzat kezdeményezheti ugyan, legyen 
Dévaványán is a kártya feltöltésére lehetıség, de az üzletnek kell szerzıdést kötni a 
szolgáltatóval és bevételt kap a forgalmazásért. 
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Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, Szeghalom Kistérség 
Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény telephely-vezetıje: Dévaványán a 100-as 
üzletben (BEST üzletlánc) van lehetıség telefon feltöltésére. 
 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Dévaványán a 100-as üzletben 
(BEST üzletlánc) és a benzinkúton is lehetıség van telefon feltöltésére. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Egyetért Nyuzó Marietta 
bizottsági tag felvetésével, és kéri, a Családsegítı Szolgálat keresse fel a BEST üzletlánc 100-
as üzletét és a benzinkút üzemeltetıjét, hogy az E.on és GDF-Suez szolgáltatókat keresse meg 
az elırefizetıs mérıóra kártya feltöltése érdekében.  
 
Takácsné Papp Éva - Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény telephely-vezetıje, Szociális és Egészségügyi Bizottság kültag: Megkeresik a 
BEST üzletlánc 100-as üzletét és a benzinkút üzemeltetıjét az E.on és GDF-Suez szolgáltatók 
felé kezdeményezzék az elırefizetıs mérıórához a kártyafeltöltés érdekében szerzıdés 
kötését. Reméli a képviselı-testületi ülésre tájékoztatást tud adni, az ügyben milyen lépéseket 
értek el. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Takácsné Papp 
Évának, a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény telephely-
vezetıjének a beszámolót. Megköszöni az intézményi telephelyen dolgozók színvonalas 
munkáját. Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek a 
Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat feladatellátásáról, a társulásban végzett feladatok 
értékelésérıl, átfogó értékelés a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a 
szakmai munka eredményességérıl szóló beszámolót elfogadásra. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
1249/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy a 
Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat feladatellátásáról, a társulásban 
végzett feladatok értékelésérıl, átfogó értékelés a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl 
szóló beszámolót fogadja el. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a gyermekvédelem területén 
dolgozóknak a színvonalas munkavégzésükért elismerését fejezi ki. 
 
A képviselı-testület bízza meg a Jegyzıt, hogy az értékelést a Békés Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére küldje meg.  
 

 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér a Védınıi Szolgálat 2011. 
évi beszámolójának megtárgyalására. 
Megkérdezi Szalai Ildikó védınıt, kívánja-e kiegészíteni az írásos beszámolót? 
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Szalai Ildikó – védını: Kiegészítést nem kíván tenni az írásban megküldött beszámolóhoz, 
amennyiben a bizottság tagjai részérıl kérdés merül fel, azokra válaszol. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A beszámolóban is leírta a 
védını, mennyire rossz a tanácsadó épület mőszaki állapota. Az elmúlt évben is szóba került, 
ezért ismételten elıterjeszti a mőszaki irodának az épület felújításának kezdeményezését. 
Bízik abban, hogy lesz lehetıség a karbantartásra. 
 
Szalai Ildikó – védını: Elmondja, hogy az épület festése áprilisban megtörtént, néhány 
régebbi bútor leselejtezésre került. A nıgyógyászat átköltözött külön helyiségbe, a laborhoz 
közelebb került. Az átalakítás során az épület állapota rendezıdni látszik.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A beszámolókat áttekintette, de 
nem talált a méhnyakrák elleni védıoltásról adatokat, pedig jelentıs összeggel hozzájárul az 
önkormányzat a védıoltáshoz.  
 
Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, gyermekorvos: 
Elmondja, hogy a védıoltásról a gyermekorvosi beszámolóban kell tájékoztatást adni.  
 
Boda Ferencné – iskolavédını: Elmondja, hogy 2011. évben 10 gyermek részére, 2012. 
évben 13 gyermek részére került méhnyakrák elleni védıoltás beadásra.  
 
Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, gyermekorvos: 
Sajnálatosnak tartja, hogy kevesen élnek a védıoltás beadásának lehetıségével. Elmondja a 
doktornı, hogy Siófokon országos gyermekgyógyászati konferencián vett részt, ahol sokat 
foglalkoztak ezzel a problémával. A Dévaványai Hírlapba cikket is írt a doktornı, ennek 
ellenére kevesen adatják be a településen a méhnyakrák elleni védıoltást.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a médiában is 
elhangzott, az európai országok közül Magyarország elsı helyen áll a méhnyakrák 
megbetegedésben.  
A védınıi beszámolóban a nıgyógyászati szakrendelésrıl találhatók adatok, az összes 
betegek száma: 1284 fı, összes vizsgálat száma: 2005 db. Elmondható, hogy az 
önkormányzat hozzájárult ahhoz, hogy Dévaványán beinduljon a nıgyógyászati szakrendelés, 
és továbbra is mőködjön. A védınıi beszámoló is tartalmazza, hogy nagy problémát jelent a 
fejtetvesség a gyermekeknél. Nem tudja lehetséges-e, hogy az önkormányzat részérıl 
felszólítást küldjenek ki a szülıknek. A beszámoló is tartalmazza, hogy a rászorulóknak 
ingyen biztosítják a tetőirtó szereket.  
 
Szalai Ildikó – védını: Elmondja, hogy a szegénység mélyülésével a fejtetvesség 
problémája is növekszik.  
 
Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, gyermekorvos: 
Elmondja, hogy a fejtetvesség problémája minden országban, még a nyugati országokban is 
gondot jelent, nemcsak Magyarországon.  
 
Szarka István – Nagycsaládosok Dévaványai Egyesületének elnöke: A védınıi 
beszámolóban olvasta, hogy a tanácsadó épület udvara, az elıkert is gondozatlan. Véleménye 
szerint a közfoglalkoztatottak az udvar rendezésében besegíthetnének. 
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Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság kültagja, gyermekorvos: 
Elmondja, hogy a téli tüzelés következtében felhalmozódott salak egész nyáron az udvaron 
áll, nem viszik el.  
Felveti továbbá, hogy nincs pad kihelyezve, jó volna, ha a szülık és gyermekek az udvaron is 
tudnának várakozni jó idıben. Lehetne hintát, vagy más udvari játékot is kialakítani.  
A védınıi beszámolót jónak tartja, a táblázatok, grafikonok jól tükrözik az adatok alakulását. 
Sajnálatosnak tartja, hogy évrıl évre csökken a születések száma a településen.  
A nehéz szociális helyzető családok bevándorlása miatt a településre költözık növelik a 
gyermekek számát és a születések számát.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Szalai Ildikó 
védınınek a beszámolót. Megköszöni a védınık színvonalas munkáját. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek a Védınıi Szolgálat 
2011. évi beszámolóját elfogadásra. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
1250/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy Dévaványa 
Város Önkormányzat Védınıi Szolgálatának a 2011. évrıl szóló 
beszámolóját fogadja el. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a védınıknek a színvonalas 
munkavégzésükért elismerését fejezi ki. 

 
A képviselı-testület bízza meg a Jegyzıt, hogy az értékelést a Békés Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére küldje meg.  

 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Kéri, hogy térjenek rá az 
iskolavédını 2011. évi beszámolójának megtárgyalására. 
Megkérdezi Boda Ferencné iskolavédınıt, kívánja-e kiegészíteni az írásos beszámolót? 
 
Boda Ferencné – iskolavédını: A védınıi beszámolóban is felmerült a fejtetvesség 
problémája. Elmondja, hogy hiába a folyamatos ellenırzés az óvodában és az iskolában, a 
kezelések ellenére néhány családban sajnos mindig visszatérı a probléma, visszafertızıdnek.  
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A beszámolóban leírta az 
iskolavédını, hogy sok problémás gyermek jelenik meg azzal, hogy nem jól van, valami 
bántja, fáj a feje, hasa, szíve. Felvetette az iskolavédını a beszámolóban, hogy dühkezelı 
tréning kellene a gyerekeknek, sajnos még nincs igazán ilyen, pedig jó lenne. Az új oktatási 
törvény alapján már szeptembertıl az elsıtıl-negyedik vagy elsıtıl-hatodik évfolyamokon 
minden nap testnevelés óra lesz. A gyermekek feszültség levezetése szempontjából a napi 
testnevelés órát jónak tartja.  
 
Boda Ferencné – iskolavédını: Elmondja, egyre több esetben fordul elı a gyermekeknél 
pszichés probléma, hogy fáj a feje, szíve, amelyhez a családi gondok is közrejátszanak. 
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Boda Ferencné 
iskolavédınınek a beszámolót. Megköszöni a színvonalas munkáját. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek a 2011. évi 
iskolavédınıi beszámolót elfogadásra. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
1251/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy az 
iskolavédını 2011. évrıl szóló beszámolóját fogadja el. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az iskolavédınınek a színvonalas 
munkavégzésért elismerését fejezi ki. 
 
A képviselı-testület bízza meg a Jegyzıt, hogy az értékelést a Békés Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére küldje meg.  

 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke. Rátér a Dévaványa Város 
Gyámhivatalának tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatainak ellátásról szóló 
beszámoló megtárgyalására a 2011. év vonatkozásában. 
Megkérdezi Valánszki Róbert gyámhivatal vezetıt, kívánja-e kiegészíteni az írásos 
beszámolót? 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: A beszámolót az elmúlt évhez hasonló formában 
készítette el, csak az adatokban történt változás.  
Fontosnak tartja elmondani, hogy a kormányhivatali járások felállásával azok a feladatok, 
amelyek most az önkormányzatot terhelik, hogyan fognak átkerülni a kormányhivatalokhoz, 
még nem tudják. Bízik abban a gyámhivatal vezetı, hogy hamarosan ezekrıl információt 
szereznek és a kérdésekre választ kapnak. Biztosan még nem tudják, de elképzelések szerint 
Dévaványán kormányhivatali kirendeltség fog mőködni. Az írásban megküldött 
beszámolóhoz kiegészítést nem kíván tenni, amennyiben kérdés merül fel, arra válaszol. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy gyámhivatali 
esetetekben eljárva, mennyi a határidı az ügyben történı eljárásra, például egy súlyosabb 
esetben, ahol gyermek érintett és ki kell emelni a családból? Van olyan eset, amikor a 
problémából adódóan nem biztos, hogy az a jó, ha a gyermek a családban marad. 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: Elmondja, hogy az adott esettıl függ az 
intézkedés ideje. Amennyiben a jelzés beérkezik a gyámhivatalhoz, kimennek, meghallgatják 
a feleket, és akár aznap intézkednek. A helyzettıl és a beérkezett jelzéstıl függ az intézkedés.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megdöbbentınek tartja, hogy 
vannak olyan esetek, amikor a szomszédok is tudnak az esetrıl, de a felelısségre vonástól 
tartva nem jeleznek. Egy konkrét esetben is többen tudták mi történik, és hónapok teltek el a 
gyermekek családból történı kiemelésig.  
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Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: A jelzırendszer nagyrészt lekorlátozódik a 
családgondozókra, védınık, gyermekorvosok jelzéseire, lakosoktól nem érkezik jelzés.  
 
Czudor Márta – gyámügyi ügyintézı: Hozzáteszi, hogy a lakosok nem merik felvállalni a 
jelzést a következmények miatt. Néha elıfordul névtelen telefonhívás. 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: Elmondja, hogy sok esetben a jogszabályok sem 
adnak kellı támaszt arra, hogy intézkedéseket tudjanak tenni.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Valánszki Róbert 
Gyámhivatal vezetınek a beszámolót.  
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek Dévaványa Város 
Gyámhivatalának tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatainak ellátásról szóló 
beszámolót elfogadásra? 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
1252/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy Dévaványa 
Város Gyámhivatalának tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról szóló beszámolót fogadja el. 
  
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a Dévaványa Város Gyámhivatala 
dolgozóinak a színvonalas munkavégzésükért elismerését fejezi ki. 

 
A képviselı-testület bízza meg a Jegyzıt, hogy az értékelést a Békés Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére küldje meg.  

 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Javasolja, hogy térjenek rá a 
jegyzıi gyámhatóság tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai 
munka eredményességérıl szóló 2011. évi beszámoló megtárgyalására. 
Megkérdezi Czudor Márta gyámügyi ügyintézıt, kívánja-e kiegészíteni az írásos beszámolót? 
 
Czudor Márta – gyámügyi ügyintézı: Kiegészítést nem kíván tenni, amennyiben kérdés 
merül fel, arra válaszol. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Nagyon részletesnek tartja a 
beszámolót, nagyon sok adatot, információt tartalmaz.  
A 9. oldalon a gyermekek átmeneti gondozása fejezetben az ügyintézı az alábbiakat írta: 
A gyermekek átmeneti gondozása és teljes körő ellátása érdekében 2007. évben megállapodás 
kötés történt Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás és a Gyermekláncfő Alapítvány – 
Dévaványa Mátyás u. 1. – között a gyermekek átmeneti gondozása, mint a személyes 
gondoskodás keretébe tartozó gyermekjóléti alapellátás biztosítására.” 
A bizottság elnöke úgy tudja, ez az ellátás megszőnt.  
 



 10 

Czudor Márta – gyámügyi ügyintézı: Leírta az elıterjesztésben is, hogy 2011. december 
31. napjával a mőködése megszőnt. 
 
Tóth Julianna – Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 
igazgatója: A Családsegítı szolgálat beszámolója tartalmazza, hogy a Szeghalom Kistérség 
Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény benyújtotta az ellátási területre (egész 
kistérségre vonatkozóan), nemcsak Füzesgyarmatra, a helyettes szülıi ellátás biztosítására a 
mőködési engedély módosításra az igényt a kistérség területére kiegészítve. A statisztikai 
adatokat ha megnézik, átmeneti ellátásba évente nem kerül be 5 gyermek. Legalább 
valamilyen szinten a helyettes szülıi hálózattal biztosítják ezt az ellátást. 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: Jobbnak tartaná, ha a helyettes szülıi ellátás 
mellett az átmeneti gondozás is lenne. 
 
Tóth Julianna – Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 
igazgatója: Az átmeneti gondozásról lehet gondoskodni bizonyos feladatokkal, és a helyettes 
szülıi ellátást választották, mivel van rá az intézménynek mőködési engedélye, ezért csak 
ellátási terület bıvítést kérnek.  
 
Czudor Márta – gyámügyi ügyintézı: A Gyermekláncfő Alapítvány vezetıje elmondta, 
hogy az elsı két évben kaptak támogatást a kistérségtıl, de az utóbbi néhány évben teljes 
egészében az Alapítvány saját költségébıl gazdálkodott, elfogyott a pénzük, nem tudják 
tovább a mőködési költségeket fedezni. Elmondta, hogy nagyon nagy igény lenne a 
gyermekek átmeneti gondozására, valamilyen megoldást kell találni. Van rá igény. 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: Jelzi a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény igazgatója felé, hogy a helyettes szülıi ellátásra is lesz igény. 
 
Tóth Julianna – Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 
igazgatója: Állami támogatást tudnak rá igénybe venni, mert elfogadásra sem kötelezettek, 
élı mőködési engedéllyel rendelkeznek, csak most Füzesgyarmat és Kertészsziget 
településekre, és ezt kiterjesztik a többi településre. Még nem kapták meg a hivatalos 
mőködési engedélyt. Füzesgyarmaton 2008. óta van az ellátás, de még nem vette igénybe 
gyermek. A helyettes szülı ellátás térítési díj összegérıl a testületi ülésen információt ad. 
 
Valánszki Róbert – Gyámhivatal vezetı: Dévaványán volt rá példa, de az átmeneti 
gondozásnak magas díja volt, ezért átmeneti nevelésbe. Térségi szinten a helyettes szülıi 
ellátásra 5 férıhely ki lesz használva. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Jónak tartja, hogy az 
önkormányzattal együttmőködı civil szervezetek és alapítványok is említésre kerültek a 
beszámolóban. 
 
Czudor Márta – gyámügyi ügyintézı: Fontosnak tartja kiemelni a beszámolóból az 
igazolatlan hiányzások számának alakulását. Kiemeli a gyámügyi ügyintézı, hogy a 
hiányzások száma vonatkozásában nincs nagyobb gond. Éves szinten összehasonlítást még 
nem tudott végezni, 2010 augusztusában történt jogszabályi módosítás. Három félévet tud 
alapul venni. 2010. második félévben 2 fı volt, akinél az 50 órát a hiányzások száma 
meghaladta. 2011. évben 3 jelzés érkezett, mindhárom esetben megállapításra került a családi 
pótlék megvonása.  
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Említést tesz arról a gyámügyi ügyintézı, hogy a jogszabály szigorodott és a családi pótlékot 
az elmúlt évben vagy természeti formában, vagy utólagos kifizetéssel, de a családok 
megkapták. 2012-tıl törvényi módosítás alapján, aki 50 órát meghaladóan hiányzik, 16. 
életévét betöltött fiatalkorú, egyáltalán nem fog kapni családi pótlékot.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A beszámoló 2. oldalán említésre 
került a rendszeres gyermekvédelmi kedvezménynél:  
„A feltételek fennállása esetén a települési önkormányzat jegyzıje 1 év idıtartamra 

megállapítja a gyermek, illetve a nappali oktatás munkarendje szerint tanulmányokat folytató 

és 23. életévét még be nem töltötte, vagy felsıfokú oktatási intézmény nappali tagozatán 

tanuló és a 25. életévét még be nem töltött fiatal felnıtt rendszeres gyermekvédelmi 

kedvezményre való jogosultságát.” 
A bizottság elnöke ezzel kapcsolatban kér tájékoztatást. 
 
Gyányi Irén – szociális ügyintézı: Elmondja, hogy a rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezmény nem jelent rendszeres pénzellátást. Meghatározott életkorig a tankönyveket 
kapják ingyen, kedvezményes étkeztetést vehetnek igénybe és egy évben kétszer kapnak 
egyszeri támogatást. Felsıfokú oktatási intézménybe jelentkezésnél a felvételnél jelenthet 
pontszámot és a kollégiumi elhelyezésnél elınyt a továbbtanuló gyermeknek, de egyéb 
pénzügyi támogatást nem jelent. A szociális rászorultságot igyekeznek figyelembe venni.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Kiemeli a beszámolóból, hogy 
2011. december 31.-én 380 családot érintıen 609 gyermek volt rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményre jogosult, pénzbeli támogatásként 7.140.000,- Ft került kifizetésre. 
 
Gyányi Irén – szociális ügyintézı: Elmondja, hogy az évente kétszeri kifizetésbıl tevıdik 
össze a pénzbeli támogatás, 5.800 Ft/gyermek támogatást fizetnek ki. Ezt az összeget az állam 
biztosítja. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy ugyanúgy az 
állam fizeti-e az óvodáztatási támogatást, 2011. év folyamán 27 családot érintıen 32 gyermek 
részesült összesen 350.000,- Ft. óvodáztatási támogatásban.  
 
Gyányi Irén – szociális ügyintézı: Elmondja, hogy az óvodáztatási támogatást is az állam 
biztosítja, de az óvodáztatási támogatás összegét tartalmazza a rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezménynél említett pénzbeli támogatás összege. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a jegyzıi gyámhatóság tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatok 
ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl szóló beszámolóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Megköszöni Czudor Márta gyámügyi ügyintézınek a beszámolót.  
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek a jegyzıi 
gyámhatóság tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka 
eredményességérıl szóló beszámolót elfogadásra? 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t  
1253/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy a jegyzıi 
gyámhatóság tevékenységérıl és a gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a 
szakmai munka eredményességérıl szóló beszámolót fogadja el. 
 
A gyermekvédelem területén dolgozóknak a színvonalas munkavégzésükért 
elismerését fejezi ki. 
 
A képviselı-testület bízza meg a Jegyzıt, hogy az értékelést a Békés Megyei 
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére küldje meg.  
 
 

2. napirend: Beszámoló a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi feltételeirıl. A 
társulásban végzett feladatok értékelése. A szakmai munka eredményességének 
értékelése az 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bek. d.) pontja alapján. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi pont 
megtárgyalására, amely beszámoló a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi 
feltételeirıl. A társulásban végzett feladatok értékelése. A szakmai munka 
eredményességének értékelése az 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bek. d.) pontja alapján. 
Elmondja a bizottság elnöke, hogy az intézmény beszámolója is rendkívül tartalmas, teljes 
körő bemutatást ad a szolgáltatásról, az eltartottakról, gondozottakról és gondozókról. 
Tájékoztatást nyújt a térítési díjakról, az intézmény gazdálkodásáról, férıhelyek alakulásáról. 
Kiemeli a bizottság elnöke a pályázatokról és a fejlesztésekrıl a tájékoztatást (16. oldal). 
Említést tesz a beszámolóban az intézmény igazgatója arról, hogy a belsı ellenırzés során 
apróbb hiányosságok felszínre kerültek, melyek javítása jelenleg folyamatban van.  
Az intézményben a kapacitás kihasználás maximális. Kiemeli a beszámolóból: „folyamatos 

tervezésre van szükség a célok és az eszközök változó körülményekhez való igazításában. 

Ebben a folyamatban kulcsfontosságú az ellátásokban résztvevık, az ellátásban dolgozók, a 

döntéshozók felelıssége.”  
A bizottság elnökének véleménye, hogy az intézmény vezetıjének nincs könnyő dolga, mivel 
több településen mőködik szociális intézmény. Leírja, hogy most 2012. február 1-tıl 
intézményvezetı-helyettes is segíti a munkában. 
 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális 
és Gyermekjóléti Intézmény intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi 
feltételeirıl, a társulásban végzett feladatok értékelésérıl szóló beszámolóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Kéri, aki a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi 
feltételeirıl, a társulásban végzett feladatok értékelésérıl szóló beszámolót elfogadásra 
javasolja a Képviselı-testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t  
1254/2012. (V. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, hogy a 
Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 
intézményi mőködésérıl, a feladatellátás tárgyi, személyi feltételeirıl, a 
társulásban végzett feladatok értékelésérıl szóló beszámolót jóváhagyólag 
fogadja el.  
 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézmény dolgozóinak a 
színvonalas munkavégzésükért elismerését fejezi ki. 

 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
bejelentése a zárt ülés napirendi pontjainak megtárgyalása elıtt? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek tárgyalása érdekében. 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A zárt ülés anyaga a II-2/50-11/2012. iktató számú külön jegyzıkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzıkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1710 órakor bezárja. 
 

A jegyzıkönyv kelt, mint az elsı oldalon. 
 
 

A jegyzıkönyv hiteléül: 
 
 
 _______________________ 
 Kiss Károly 
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika 
            jegyzıkönyvvezetı 
 


